


Nursing code of ethics and patent bill's right
التمريض مدونة لقواعد السلوك وحق المريض

	 مقدمه	Introduction
· Nurses have strong ethical responsibilities. The code of ethics exist to assist nurses in identifying those ethical responsibilities and engaging in serious ethical reflection. Such assistance and engagement are crucial when health care is undergoing fundamental changes in 
delivery system and personnel. 
الممرضات مسؤوليات أخلاقية قوية وجود مدونة لقواعد السلوك لمساعدة الممرضات في تحديد هذه المسؤوليات الأخلاقية والانخراط في التفكير الأخلاقي خطيرة. هذه المساعدة والمشاركة حاسمة عندما الرعاية الصحية تمر بتغيرات جذرية في 
نظام التوصيل والأفراد.
· A code of ethics makes explicit the primary goals, values and obligation of the profession .
· مدونة لقواعد السلوك يجعل صريحة الأهداف الأساسية والقيم واجب المهنة.
· 
· Traditionally, health care ethics have relied on the principles of respect, autonomy, beneficence, non-malfeasance and justice. The code of ethics assist nurses when they recognize that many of the decisions they make have an ethical component and may involve conflicts among ethical responsibilities. So a professional code of ethics provides a frame work for ethical decisions and set forth professional expectations
· تقليديا ، اعتمدت أخلاقيات الرعاية الصحية على مبادئ الاحترام والاستقلال الذاتي ، وعدم الإحسان المخالفات ، والعدالة. قانون الأخلاق مساعدة الممرضات عندما ندرك أن الكثير من القرارات التي يتخذونها وعنصرا الأخلاقية ويمكن أن تنطوي الصراعات بين المسؤوليات الأخلاقية. ذلك رمز للأخلاق المهنية ويوفر إطار العمل لاتخاذ القرارات الأخلاقية وتعيين التوقعات المهنية عليها

	
                                                                                           تعريفات Definitions
Code: it is conventionalized set of rules or expectations devised for a selected purpose
رمز : هو جعل تقليديا تعيينها من القواعد أو توقعات وضعت لغرض تحديد


Professional code of ethics: is a formal statement of a group's ideals and values, it is a set of ethical principles that :
أخلاقيات المهنة الاحترافية : هو بيان رسمي من مجموعة المثل العليا والقيم ، وهي عبارة عن مجموعة من المبادئ الأخلاقية:
1-is shared by members or groups
1 - يتم مشاركتها من قبل أفراد أو جماعات

2-reflects their moral judgment over time
يعكس حكمهم الأخلاقي مع مرور الوقت

	3-serves a standard of their professional actions
- يخدم مستوى العمل المهني

Nursing code of ethics: is standard professional. Nurse that inform both nurses and society of primary goals and values of profession
 Code of ethics usually have higher requirements than legal standards, and they are never lower than the legal standards of the profession .Nurses are responsible for being familiar with the code that governs their practice

: هو المهنية القياسية. الممرضة التي تبلغ حد سواء الممرضات والمجتمع من الأهداف الرئيسية وقيم المهنة 
 مدونة لقواعد السلوك وعادة ما يكون أعلى من متطلبات المعايير القانونية ، وأنها أقل أبدا من المعايير القانونية للمهنة. الممرضات هي المسؤولية عن مألوفة مع رمز الذي يحكم ممارساتها
	
أهداف مجموعة المبادئ الأخلاقيةPurposes of code of ethics     
1-inform the public about the minimum standards of the profession and help them understand professional nursing conduct.
1 - إطلاع الجمهور على الحد الأدنى من معايير المهنة ومساعدتهم على فهم قواعد السلوك المهني للتمريض
2-provide a sign of the profession's commitment to the public it serves.
2 - تقدم دليلا على التزام المهنة أمام الجمهور الذي تخدمه
.3-outline the major ethical consideration of the profession.
- مخطط رئيسي النظر الأخلاقية للمهنة.

4-provide ethical standard for the professional behavior.
- توفير المعايير الأخلاقية للسلوك المهني.
5-guide the profession in self regulation.
دليل المهنة في التنظيم الذاتي.
6- Remind nurses of the special responsibility they assume when caring for sick
تذكير الممرضات من المسؤولية الخاصة التي تتولى رعاية المرضى عندما

International, national and nursing associations have established code of ethics

أنشأت جمعيات التمريض الدولية والوطنية مدونة أخلاقيات المهنة
For example the international council of nurses (ICN) first adopted a code of ethics in 1953
على سبيل المثال:المجلس الدولي للممرضات اعتمد أول مدونه لأخلاقيات المهنة عام 1953

The ICN code of ethics for Nurses has four principal elements that outline the standards of ethical conduct these elements are: 
قانون المجلس الدولي للممرضين والممرضات لأربعة يعتمد على أربعة عناصر  وهذه العناصر هي:
1-Nurses and peoples
*The nurses primary professional responsibility is to people's requiring nursing care.
مسؤولية الممرضة المحترفة الأساسية هي رعاية المرضى
*In providing care the nurse promotes an environment in which the human rights, values, customs and spiritual beliefs of the individual family and community are respected
يجب على الممرضة ان تعزز بيئة تحترم حقوق الإنسان وعاداته وتقاليده ومعتقداته الروحية للأسرة والفرد والمجتمع

*The nurse ensures that the individual receive sufficient information on which to base consent for care and related treatment
يجب على الممرضة ان تعطي الفرد معلومات كافية يستطيع على أساسها الموافقة على الرعاية والعلاج
*The nurse holds in confidence personal information and use judgment in sharing this information 
يجب على الممرضة أن تحافظ على المعلومات الشخصية للمريض والحكمة في مشاركتها 
*The nurse share with society the responsibility for initiating and supporting action meet the health and social needs of the public. In particular those of vulnerable population
حصة ممرضة مع المجتمع المسؤولية عن بدء ودعم عمل تلبية الاحتياجات الصحية والاجتماعية للجمهور. ولا سيما من السكان المعرضين للخطر

*The nurses also shares responsibility to sustain and protect the natural environment from depletion, pollution, degradation and destruction
على الممرضة  أيضا مسؤولية الحفاظ على البيئة الطبيعية من الاستنزاف والتلوث والتدهور والدمار
2- Nurses and practice
The nurses carries personal responsibility and accountability for nursing practice and for maintaining competence by continual learning.
تتحمل الممرضة مسؤولية التعليم المستمر

The nurses maintains standard of personal health
تبقي الممرضات معيار الصحة الشخصية


The nurse use judgment regarding individual's competence when accepting and delegating responsibility .
تستعمل الممرضة الحكمة والعقلانية بخصوص قدرة الفرد عند قبول أو إيفاد المسؤولية

The nurse at all times maintains standard of personal conduct which reflect well on the profession and enhance public confidence 
الممرضة في جميع الأوقات تحافظ على المعيار الشخصي الذي ينعكس بصورة جيدة لمهنة التمريض 
للمجتمع

The nurse in providing care ensures that use of technology and scientific advances are compatible with the safety dignity and rights of peoples
تضمن الممرضة استعمال العلم و التكونولجيا المتقدمة على أن تكون متوافقة مع كرامة وأمان وحقوق الناس

3-Nurses and the profession
The nurse assumes the major role in determining and implementing acceptable standards of clinical nursing practice, management, research and education.
تفترض الممرضة الدور الرئيسي في تقرير وتطبيق المعايير المقبولة من الممارسة الراعية السريرية وإدارة وبحث وتعليم

The nurse is active in developing a core of research-based professional knowledge
يجب ان تكون الممرضة نشطة في تطوير البحوث الأساسية في المعرفة المحترفة
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